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ZAKELIJK GEZEILSCHAP  DER KWS 

coverfoto  Eize Hoekstra

Beste lezer,

Het watersportseizoen ligt inmiddels weer 
achter ons en de boten staan weer veilig in 
de winsterstalling. 

In dit nummer een korte terugblik op de 
zeilwedstrijden, trainingen en andere activi
teiten die we dit jaar hebben georganiseerd. 
Al met al kunnen we terugzien om een 
mooi watersportseizoen en een bijzonder 
geslaagde editie van de 86e editie van de 
Sneekweek. Tijdens de opening van de 
Sneekweek werd Harry Amsterdam voor zijn 
vele verdiensten voor de KWS en zeilsport 
benoemd tot Panschipper. In dit nummer 
een mooi interview met de nestor van de 
Regenboogklasse.

De opening ( Vlootschouw) van de Sneek
week in de Kolk is het traditionele startsein 

Van de voorzitter

voor de Sneekweek voor de zeilers en fes
tiviteiten van de binnenstad. Het is jammer 
dat de organisatie van de opening steeds 
meer wordt beperkt door de strenge evene
mentenregelgeving. Geen mooie vuurwerk
show meer. De Sneekweek verdient een 
spetterende opening. Het is goed dat de 
samenwerkende partijen hierna te kijken. 
Wellicht moeten we overwegen de opening 
op een andere locatie te houden.

In de maand september werden weer vele 
Nationale kampioenschappen georgani
seerd in het gehele land. Het maakt ons 
trots dat er vele KWS-ers nationale titels 
hebben behaald. Ook op internationaal 
toneel zijn leden van onze vereniging suc
cesvol. Proficiat!

Dit jaar hebben we in samenwerking met 
oud-organisatoren van de Nacht en Ontij 
race het wedstrijdgedeelte van de Windmill
cup op het IJsselmeer bij Hindelopen mogen 
verzorgen. Een prachtige zeilwedstrijd om 
en tussen de windmolens met een gezellig 
after-sail. Dit evenement voorziet gezien de 
grote deelname in de behoefte. Hopelijk 
krijgt dit evenement in 2024 een vervolg.

Mooi te zien is dat door de secties en door 
ons vrijwilligersorganisatie er weer hard en 
enthousiast wordt gewerkt aan een mooi 
watersportseizoen. We kunnen niet wach

ten om het eerste startsein te geven. Overi
gens organiseren we ook deze winter weer 
winterwedstrijden voor diverse klassen.

Bestuurlijk zijn we op het moment druk met 
de herijking van ons beleidsplan voor de 
komende jaren. Op de komende algemene 
ledenvergadering zullen we ons beleidsplan 
en de toekomstvisie over het Starteiland aan 
onze leden presenteren.

Wij hopen op zondag 7 januari weer onze 
jaarlijkse nieuwjaarsreceptie te organiseren. 
Uiteraard vindt deze plaats op het Startei
land in ons nieuwe clubgebouw ‘it Foarun
der’. Wij hopen u daar te mogen begroeten.

Ik wil namens het bestuur onze leden, onze 
sponsors, vrijwilligers danken voor hun 
steun en inzet voor onze vereniging het 
afgelopen jaar.

Voor nu wens ik u alvast een voorspoedig en 
vooral een gezond 2024.
Veel lees plezier.

Uw voorzitter
Karst J. Doevendans
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tekst en  foto Gerhard Bouma

Wouter Boekel
Wedstrijdleider met een hoger doel

Interview

Wie regelmatig aan een wedstrijd bij de KWS deelneemt zal het niet zijn ontgaan dat er een nieuwe lich-
ting wedstrijdleiders in aantocht is. Aanwas en verjonging van vrijwilligers in het algemeen is een essen-
tieel onderdeel van het in stand houden van de vereniging en het op niveau houden van onder andere de 
door de KWS georganiseerde wedstrijden. Dit proces is al langere tijd bezig, in gang gezet door mensen 
als Beer van Arem en Jan Kooistra. Dat leverde inmiddels een aantal prima jonge wedstrijdleiders op, 
maar er is altijd ruimte voor meer. Daarom belde Johan Schurer twee jaar geleden met Wouter Boekel 
om te vragen of hij misschien interesse had om wedstrijdleider te worden.

uitdaging en dus erg leerzaam.” Natuurlijk had Erwin de 
eindverantwoordelijkheid en liet Wouter hem graag checken 
of hij wel de juiste dingen deed. 

Putten uit eigen ervaring
Een wedstrijdleider, voormalig niveau 3, mag verenigings of 
clubwedstrijden en klasseevenementen leiden, maar Wouter 
gaat nu natuurlijk door voor Nationaal Wedstrijdleider, 
voorheen niveau 4, waarvan de opleiding beschikbaar is sinds 
2022: “Als Nationaal Wedstrijdleider mag je ook NK’s leiden 
en dus horen die ook in de opleiding. Je moet daarom twee 
clubwedstrijden leiden die NK waardig zijn, en twee NK’s 
waarvan de laatste dan je examen is.” 

Gelukkig zijn de clubwedstrijden van de KWS NKwaardig, 
dus dat is mooi meegenomen. Bij deze evenementen 
wordt verwacht dat hij alles zelfstandig doet, er kijkt alleen 
een wedstrijdleider mee. Wouter leidde inmiddels onder 
supervisie van Maarten Stuurman het NK Spanker, Efsix en 
Sailhorse bij Heeg, en de Sluitingswedstrijden van de KWS met 
Johan de Visser als meekijker. Hij put daarbij ook uit zijn eigen 
ervaringen als wedstrijdzeiler. “Het is heel fijn dat je een goed 
en ervaren team mee het water op hebt, die meekijken en 
meedenken.”

Met kinderen in de Flits en ook de eigen zeilambities, is het 
lastig veel evenementen als wedstrijdleider te organiseren. “Er 
blijft dan niet veel over, maar twee potjes per jaar moet wel 
kunnen.” Gelukkig is Wouter niet de enige met dit probleem, 
en zijn er inmiddels voldoende wedstrijdleiders om de 
diensten te verdelen. Volgend seizoen hoopt hij de opleiding af 
te ronden met nog een mooi NK en een Clubwedstrijd. “Er zijn 
veel kapers op de kust, er zijn verschillende wedstrijdleiders 
klaar voor hun examen”, besluit hij. 

Interesse had hij zeker, en daarom is Wouter (47) sinds drie 
jaar actief als vrijwilliger bij de KWS met als doel Nationaal 
Wedstrijdleider te worden. De KWS was hem als ervaren 
wedstrijdzeiler zeker niet vreemd, maar ook echtgenote Betty 
Gietema is al vele jaren een begrip binnen de trainingstak van 
de KWS. Samen hebben ze twee kinderen, Sanne en Melle die, 
hoe kan het ook anders, beide in de Flits varen. Ze bemannen 
nu maar gaan volgend jaar allebei zelf sturen.

Scouting
Wouter’s eigen zeilervaring begon heel anders. Opgegroeid in 
de buurt van Alkmaar, in Dirkshorn, maakte hij kennis met het 
zeilen door de scouting. Via toerzeilen in een Zestienkwadraat 
raakte hij op 19-jarige leeftijd uiteindelijk via een kennis, 
Anne Halma, in de Vrijheidsklasse. “Ik zeilde elk vrij uur, 
voornamelijk vanuit Uitgeest en Akersloot.” 

Onontkombaar
Als je wedstrijdzeilt in een Vrijheid dan kom je natuurlijk 
ook naar de Sneekweek en aangezien Betty er zelden eentje 
mist, was de ontmoeting bijna onontkoombaar. Sindsdien 
zeilen ze veel samen, maar ieder hebben ze ook zo hun eigen 
Sneekweekborden boven de keukentafel hangen. “In 2022 
wonnen we samen het NK Spint in Alkmaar”, vertelt Wouter. 
Deze dertien wedstrijden van ongeveer een half uur werden 
verzeild op voor hem vertrouwd water. “Het was tot en met 
de laatste wedstrijd toe erg spannend, we hadden in onze ‘13’ 
een mooie strijd met Anne Halma en Marion SmuldersOrnée 
in de 845.”

Behoorlijke uitdaging 
Wouter volgt natuurlijk het nieuw ontwikkelde 
opleidingstraject, de Watersport Academy, van het 
Watersportverbond. “Daar horen ook stages bij, en moet je 
diensten draaien bij alle aspecten van een zeilwedstrijd”, legt 
hij uit. Boeien leggen, de startlijn uitleggen, contrafinish en 
in de banenboot, het hoort er allemaal bij. Ook draaide hij 
met Erwin de Vries mee tijdens het ONK Solo in 2022. “Erwin 
heeft mij heel veel zelf laten doen. Het was een behoorlijke 

“Er zijn veel kapers op de kust”
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tekst Bouke Nielsen

Verenigingsinfo

KWS-kampioenen 2023

Zaterdag zeilden vijftig kinderen op 
twee banen. Dit aantal was al een 
dikke verdubbeling van de deelname in 
vergelijking me voorgaande jaren. De 
gevorderde zeilers op de grote baan. 
Met voor de snellere boten de Ilca en 
de Flitsen een baan die wat langer was 
en voor de Optimisten in een groep die 
een wat kortere baan voeren zodat de 
wedstrijden ongeveer even lang waren.
Tussen de wedstrijden door werden 
de kinderen verwend met een warme 
snack en konden daarnaast hun eigen 
boterhammen nog opeten. Om daarna 
weer met aangevulde energie via het 
springkussen het water weer  op te gaan 
voor de volgende races.

Op zaterdag was er minder wind dan op 
zondag. En op zondag minder zon dan 
op zaterdag. Zondag hadden we nog een 
mooie aanvulling van de jongste jeugd 
van de KWS vanuit de CWOlessen. Ze 
mochten als afsluiting meedoen met 
de beginnende zeilers die via Jeugd 
Wedstrijd Zeilen al in het circuit zaten. 
Zo konden ze ook nieuwe kinderen leren 
kennen en kennis uitwisselen. 
De meest gevorderde CWO kinderen 
konden ook mee varen op het 
beginnersbaantje waar ook in wedstrijd 
vorm werd gevaren. Alle kinderen gingen 
naar huis met een goodie bag omdat ze 
allemaal winnaars waren.

De laatste dag van september en de eerste 
dag van oktober was het Starteiland 
het toneel voor de zeiljeugd uit Noord 
Nederland in de slotwedstrijd van de 
Combi Noord.  Met als uitvalsbasis het 
KWS-trainingscentrum De Roerkoning 
waar het een komen en gaan was van 
ouders met kinderen.

De organisatie op het water en op de wal 
was een mooie samenwerking tussen de 
vrijwilligers van de KWS, vrijwilligers van 
Jeugd Wedstrijd Zeilen en ouders van de 
jeugdzeilers. Er werden acht races onder 
hele mooie omstandigheden gevaren: 
zon, wind, een paar spetters, weer zoals 
dat past op de rand van zomer en herfst. 
De jeugdzeilers werden ook begeleid door 
een trainer op het water waardoor het 
materiaal wat aanwezig was ook allemaal 
ingezet kon worden. De Combi Noord 
is een wedstrijdreeks op verschillende 
noordelijke meren. De jeugd krijgt de 
kans met andere meren, met andere 
zeilers en met andere niveaus kennis te 
maken, hetgeen een prikkel kan zijn om 
hogerop te willen maar ook om te blijven 
zeilen.

De Combi Noordwedstrijden werden 
voor Corona bezocht door honderd 
zeilers of meer. Veel kinderen zijn 
tijdens Corona gestopt met sporten en 
dus ook zeilen. Dit seizoen was het jaar 
van het herstel. Er werd niet alleen op 
zeilen ingezet, ook op gezelligheid. Op 
zaterdag na de wedstrijden konden de 
zeilers en de ouders elkaar ook nog even 
spreken op de Aftersail. Verhalen konden 
uitgewisseld worden onder het genot van 
een hapje en een drankje. 

NK 16m2   - Bob Heineke 
NK Flits   - Matthijs Vissia en Bas Neijenhuis
NK Sprint Pampus   Bart la Grouw
NK Pampus   Arjen Kort
NK Randmeer   Yntje de Vries
NK Schakel   Ronald Damen
NK Sprint Valk  Menno Huisman en Marcel van der Kooi
NK Valk    Menno Huisman en Marcel van der Kooi
NK Sprint Vrijheid  - Wouter Boekel en Betty Gietema
NK Vrijheid   Anne Halma
NK Yngling   Yska Minks 
(bemanningsleden die geen lid zijn, staan niet vermeld)

maart    
30/3 t/m 1/4  Paasevenement  Flits / Vaurien / Schakel  Sneekermeer 
  
april    
20, 21   Openingswedstrijden Alle erkende klassen  Sneekermeer 
  
mei    
4, 5   Houtevenement  Regenboog /16 m2 / Pampus / 30m2 Sneekermeer 
9 t/m 12   Kleine Sneekweek  Alle erkende klassen  Sneekermeer + Poelen 
18 t/m 20  Pinksteren  Flits, Vaurien, Schakel  Sneekermeer 
   
juni    
1, 2   Hart en Zeil  Flits, Vaurien, Schakel  Sneekermeer 
14 t/m 16  Lustrum Pampus  Pampus    Sneekermeer 
22, 23   Zomerwedstrijden  Alle erkende klassen  Sneekermeer 

juli    
6, 7   NK Flits   Flits    Sneekermeer 
    
augustus    
3 t/m 8   Sneekweek  Alle erkende klassen  Sneekermeer + Poelen 
    
september    
14 t/m 21  EK Hansa   Hansaklasse   Sneekermeer 
28, 29   Sluitingswedstrijden Alle erkende klassen  Sneekermeer 
    
oktober     
19, 20   Roekoepôle  Skûtsjes  SKS en IFKS  Sneekermeer + Poelen 
    
    

Wedstrijdkalender 2024

Overzicht erevoorzitters, 
ereleden en leden van 
verdienste (versie okt 2023)

Aan vrijwilligers die zich op een 
bijzondere wijze verdienstelijk 
hebben gemaakt voor de 
vereniging zijn de volgende 
eretitels toegekend: eretitels 
toegekend:
Erevoorzitters
E.K. Hoekstra †
U. de Bruin †
E.R. Koudenburg
H. Snoekc
J.J. Dijkstra

Ereleden
R. Alberda-Zondervan †
Drs. H. de Boer †
mr. J. Brouwer †
S. Jorna †
S. van der Steeg †
D. van der Werf †
mr. R. Mulder †
J. P. van der Horst †
J.P. Otte
B. K. van Arem †
G. S. van der Werf
Trynke Schuurmans
Jaap Dijkstra

Leden van Verdienste
O. P. Yntema
A.S. de Goede
P. Hibma
J. de Bruin
F. de Bruin – Van der Feer
M. Poeisz
N. Kesteloo

Kinderen 
en ouders 
vermaken 
zich op 
Starteiland
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tekst Gerhard Bouma

“Je bent aan het trainen 
of naar school” 

rond de wedstrijdbanen

Op Scheveningen zelf was de KWS in de 49er goed 
vertegenwoordigd door twee van de vier jonge teams in 
TeamNL, met daarin drie KWS-leden. We hebben het over 
team Robbert Huisman/Jorn Swart en team Wiebrand de Vos/ 
Corné Jansen. We spraken Robbert, Jorn en Wiebrand over 
hun zeilloopbaan, hun WK ervaring en toekomstplannen.

De aanloop
Robbert is 20 jaar, woont in Anna Paulowna en is vierde 

jaar student HBO Civiele techniek. Zijn zeilervaring begon 
in de Flits, via de KWS trainingen in de RS Feva stroomde hij 
uiteindelijk door naar de 49er. Jorn is 20, woont in Joure en 
doet Werktuigbouwkunde Niveau 4. In de Flits heeft hij niet 
gezeild, Jorn begon meteen in de RS Feva. Wiebrand is 21, 
woont ook in Joure en heeft naast het zeilen geen tijd voor 
wat anders. Hij begon ook in de Flits, zeilde bij de KWS in de 
RS Feva en maakte deel uit van het team KWS jeugdtrainers. 
Zijn bemanning Corné komt uit Akersloot.

Youth America’s Cup 
Wiebrand werd onlangs geselecteerd voor de zeskoppige 
DutchSail-selectie voor de Youth America’s Cup, waar we als 
vereniging ook heel trots op mogen zijn. Samen met de zes 
vrouwen van het Puig Women’s America’s Cup team gaan 
ze in september en oktober 2024 naar Barcelona waar hun 
wedstrijden tegelijk met de America’s Cup worden gehouden. 
De teams worden gecoacht door Annemieke Bes en PieterJan 
Postma, beide niet onbekend binnen de KWS. Sterker nog, 
PieterJan werd in 2019 Schipper in de Orde van de Sneker 
Pan. 

Selecties
Op een WK kom je niet zomaar, daar moet je wel voor 
geplaatst worden. Wiebrand en Corné hebben zich tijdens 
de Allianz World Cup in Almere geplaatst terwijl ze nog maar 
enkele weken samen zeilden. Jorn en Robbert zeilen samen 
sinds november 2022 en trainden de hele winter van 2022. 
Zij hebben zich voor het ISAF WK in Scheveningen geplaatst 
tijdens de World Cup in Palma de Mallorca, hun eerste World 
Cup ooit die ze samen zeilden. Op deze World Cup ging het 
meteen heel goed, ze zaten in de zilver fleet rond het midden. 
Op het ISAF WK heeft elk land maar een bepaald aantal 
plekken gekregen, daarom moet je je kwalificeren voor je 
plek.

Mooie ervaring
Als jeugdteam meedoen in een WK voor ‘grote mannen’, 
en vrouwen natuurlijk, kwamen de jongens zichzelf wel 
tegen. Robbert: “We werden wel met onze neus op de feiten 
gedrukt, maar ondanks alle ups en downs is het toch best 
goed gegaan.” Jorn: “Het was wel heel fijn dat we een jaar 
voor de Olympische Spelen in eigen land de mogelijkheid 
hadden ons tijdens dit WK hiervoor te kwalificeren.” 
Wiebrand vult aan: “Het was ook een speciaal WK omdat het 
door World Sailing werd georganiseerd en dat daardoor alle 

Olympische Klassen aanwezig waren. Normaal hebben we 
een WK alleen met onze eigen klasse.” Helaas voor Wiebrand 
heeft hij maar anderhalve dag mee kunnen doen aan het WK, 
omdat hij zijn enkelband scheurde. “Het was ook lastig dat 
het op stromend water was”, vinden ze alle drie. “Normaal 
trainen en varen we niet op stromend water.” 

Hard werken
Ook als aanstormend talent kom je er niet zomaar. Er moet 
veel getraind en begeleid worden. Daarom zitten ze alle drie 
nu in het instroom traject voor de Topzeilacademie van het 
Watersportverbond, dit is de hoogst mogelijke opleiding in de 
Nederlandse zeilsport. Deze volgt op het beloftenprogramma 
in de Nationale Training Teams (NTT) en NTT+. Dat dit veel 
tijd kost spreekt vanzelf, vier of vijf dagen in de week trainen 
is geen uitzondering. In november gaan ze twee weken naar 
Vilamoura in Portugal, voor het EK 49er en 49erFX. Robbert: 
“Het is niet gek dat je opleiding vertraging oploopt.” Jorn 
vult aan: “Je bent aan het trainen of naar school.” Gelukkig 
wordt het trainingsprogramma er wel op aangepast. Het 
betekent ook veel reizen, ze worden geacht op dinsdag en 
donderdag aanwezig te zijn voor bijvoorbeeld krachttraining. 
En natuurlijk is er ook mentale ondersteuning.

Afsluitend
Tot slot willen de jongens alle drie benadrukken dat ze veel te 
danken hebben aan de KWS. Alle jeugd die verder wil raden 
ze aan om vooral in te stappen in de RS Feva en mee te doen 
aan de KWS trainingen. Ze komen ook heel graag weer naar 
de Sneekweek en zoeken nog een geschikte boot die leuk 
is om in mee te doen. Met leuk wordt natuurlijk uitdagend 
bedoeld. Met deze oproep besloten we een erg plezierig 
gesprek.

Het zal wedstrijdzeilers niet ontgaan zijn, afgelopen zomer van 4 t/m 20 augustus 
werd, met een jaar vertraging, op de Noordzee bij Scheveningen en op het Braas-
semermeer het Allianz WK Zeilen gehouden. Omdat het een WK georganiseerd 
door World Sailing betrof, waren er wedstrijden voor alle Olympische klassen. Op 
het Braassemermeer zeilden voor het eerst de paralympische klassen zoals de RS 
Venture, de 2.4m2 en de Hansa klasse mee in dit kampioenschap. De laatste twee 
klassen kennen we natuurlijk ook van de Sneekweek. Pieter Visser zeilde namens 
de KWS mee in de 2.4m2, met een boot van de SAZS.

KWS-ers blazen internationaal 
boorlijk partijtje mee
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Vaar op zeker
U kunt pas écht zorgeloos van uw schip 
genieten als u daarvoor een goede verzeke-
ring heeft. Wilt u een passende offerte? Bel 
ons, of bezoek onze website.

Tel.  (0513) 61 44 44
www.kuiperverzekeringen.nl

HARD EN HOOG GAAN
Dat is onze passie!

Wedstrijdzeilen voor de eenheidsklassen is 
maatwerk. Het model, de snit, de doeksoorten, 
in alles moet de juiste keuze worden gemaakt.

Met onze kennis en ervaring gecombineerd 
met de ontwerpsoftware en vooral de 

 feedback van de zeiler, komen we tot een 
goed presterend eindproduct.

UNILEVER0298_93x136,5.indd   1 15-01-18   16:58

W E F A B R I C . N L
Iepenlaan 7   ·   Sneek

Wij zijn 
Wefabric: 
jouw web- & 
marketing-
afdeling 

#zondergedoe

#webenmarketing

#lekkerveelresultaat

Trotse 

sponsor!



Interview

tekst en foto Richard de Jonge

Yska Minks (62) halve eeuw in de Yngling
Oude liefde roest niet

Interview

Hij werd acht keer Nederlands kampioen, werd twee jaar geleden wereldkampi-
oen, een paar keer tweede en derde, won jaarprijzen, was een aantal keer NNWB-
kampioen en schreef achttien (!) keer de Sneekweek op zijn naam. Dat laatste al-
lemaal in de oude Yngling van zijn vader waarin hij als jongetje het zeilen leerde. 
In 2006 werd deze verkocht en sindsdien was hij zonder boot. Tot dit voorjaar. Op 
zoek naar een Finnjol, kwam hij thuis met zijn oude liefde: een Yngling. 

Ook wielerfanaat
We gaan terug naar september 1974 toen vader Minks een Yngling 
kocht. “Een tweedehands, de ‘88’, gekocht bij Roelof Wester. Vanaf 
’75  ben ik met mijn vader en vaak met mijn zusje wedstrijden gaan 
zeilen. In ’83 ben ik naar het WK geweest, mijn vader wilde niet 
mee en een jaar later heb ik het stokje van hem overgenomen.” 
In 1985 werd Yska voor de eerste keer Nederlands kampioen. Er 
zouden meerdere volgen, met die van vorige maand als laatste, in 
de ‘353’ samen Wouter Toorenstra en Barbara Huber als vervangen 
van Jaap Molenaar. Even voor de goede orde: volgend jaar is het 
2024 en dat betekent dat Yska al een halve eeuw in de Yngling 
zeilt. Sportief ging het hem voor de wind met de hoofdprijs in de 
Sneekweek in zijn eerste jaar als stuurman. De meeste belangrijke 
wedstrijden en zeker de belangrijke momenten kan hij zich goed 
herinneren, lastiger is het met data. Eén evenement staat echter 
in zijn geheugen gegrift. “Ik ben ook wielerfanaat en op de dag 
dat Joop Zoetemelk wereldkampioen werd, won ik het Open 
Nederlands Kampioenschap”, lacht hij. 

Nieuw leven inblazen
Bijzonder blijft nog steeds dat 32 jaar nadat Johan Linge de Yngling 
ontwierp de boot werd verkozen tot Olympische klasse. “In ‘75/’76 
was het een grote klasse in Friesland en zeilden we met de Yngling 
zelfs op Goïngarijp en met veertig boten op het najaar-evenement 
in Roermond. Onvoorstelbaar.” Internationaal is de Yngling nog 
steeds een grote klasse, de laatste jaren is het echter in vooral 
het noorden, slecht gesteld met de populariteit van de boot en 
ontbreekt de klasse bijvoorbeeld op de Kleine Sneekweek en de 
Sneekweek. “Vanuit het Jeugdzeilplan is er een voorstel onderweg 
naar de KWS. We zijn van plan om drie stichtingsboten naar het 
noorden te halen. Dan moeten ze nog bemenst worden natuurlijk. 
Misschien met zeilers uit de Vaurien en Vrijheid. Daarbij heb ik 
nog zo’n ding, heeft Steven Nijenhuis er eentje, Paul Goedemoed. 
Marcel de Jong blijft ook zeggen dat de Yngling zijn favoriete boot 
is, en zo moeten we de boel weer wat opkrikken.”

“Ik snap het wel hoor, dat er niet voor kielboten meer wordt 
gekozen maar voor snelheidsmonsters als de RS Feva, 29er en 49er. 
Bij die boten is het 93 procent techniek en zeven acht procent 
een beetje tactiek. Snelheid is alles, dat zie je ook bij die foiles. De 
volgende stap is dat we door de lucht vliegen. Maar wat is er nu 
leuker dan op Stavoren aan lager wal tussen die havenhoofden 
door te varen? Techniek, sturen over die golven heen. Een kielboot 
gaat dan wel niet zo snel maar tactisch is het een geweldig spel en 
dat mis je bij die snelle boten.”

“Ik dacht dit voor jaar ‘ik ga straks met pensioen dan moet ik ook 
maar weer een bootje bij hebben’. Ik was op zoek naar een Finnjol. 
Niet zozeer om te wedstrijdzeilen, misschien een enkele keer, maar 
vooral om te toeren. En toen kwam deze op mijn pad”, wijst hij 
naar buiten waar de boot op de oprit staat. “Deze heeft Dirk Nauta 
indertijd nog geïmporteerd uit Noorwegen. Marcel de Jong heeft 
hem helemaal afgemonteerd met Ronstan beslag. Ik heb afgelopen 
jaar het WK in Kopenhagen gevaren, samen met mijn dochter Sanne 
en oomzegger Michiel de Boer, zonder verwachtingen. Dat was op 
de kop af veertig jaar geleden dat ik daar mijn eerste WK voer. Op 
dezelfde club. Erg leuk om daar na al die jaren weer terug te zijn, 
met je familie. Perfect georganiseerd ook.” 

Kopje onder
Kleine dissonant en achteraf erg lachwekkend is dat Yska tijdens een 
van de wedstrijden in tweede positie bij de boventon, overboord 
ging. Met een nat pak, een deukje in het ego en misschien wel het 
missen van de top drie klassering als gevolg. Uiteindelijk werd het 
trio zesde. Een oud touwtje in combinatie met een foute knoop was 
trouwens het euvel. 

Drie nationale titels op rij
Yska was jarenlang trainer van talentvolle zeilers in de Yngling. In 
die rol had hij ook Wouter Toorenstra en Jaap Molenaar onder 
zijn hoede, twee zeilers uit Huizen die vanaf 2010 zijn vaste 
bemanningsleden waren. Het WK op Lelystad was de aanleiding. 
De North Sea Regatta was het enige evenement waar het wat 
minder ging, maar voor de rest won het trio in dat jaar nagenoeg 
alles en werd het verdienstelijk tweede op het WK. Het succes werd 
daarna geprolongeerd onder andere met drie nationale titels op 
rij en twee jaar geleden nog werd Minks wereldkampioen, zonder 
Jaap Molenaar maar met Jildau ter Horst (vrouw van Wouter) als 
middenvrouw. 

Zeilen met je verstand
“Met je verstand zeilen en je niet laten overmannen door emoties”, 
vervolgt hij. “Bij een boei niet per se je recht nemen maar je hoofd 
gebruiken en niet te veel risico’s nemen. Protesten, ik heb er 
een hekel aan. Want uiteindelijk kun je het in een jurykamer niet 
winnen. Vaak gaat het er ook niet eerlijk aan toe. Winnen doe je 
op het water, door slim te zeilen. Ik kom ook wel eens bakboord/
stuurboord mensen tegen. Dan denk ik ‘dit kan eigenlijk niet’, maar 
laat ik het gaan. Dan roep ik ‘ik heb eentje van je tegoed’. Je kan 
varen op het scherpst van de snede, maar je zit in een zeilboot en 
dan gaat het soms anders dan verwacht.” 

“In een kielboot is het 
tactisch een geweldig spel”
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Er zijn veel kapers op de kust”

tekst Henk Huijsman 
foto’s Jelle Huijsman

liefde de ‘Dragon Force 65’. De DF 65 is een radiografisch 
bestuurbaar zeilbootje waar heuse wedstrijden mee gezeild 
worden. “Ik vond dat ook wel wat voor Sneek en daarom 
dacht ik, ‘waarom niet’? En richtte een vereniging op onder de 
vlag van de KWS”, meldt hij alsof het de gewoonste zaak van 
de wereld is. “Begonnen met zes bootjes dat snel uitgroeide 
naar twintig en vervolgens zo’n dikke veertig bootjes. Intussen 
varen er 130 DFjes in Sneek en omgeving. “Natuurlijk staan er 
van al die bootjes meerdere op diverse vensterbanken stof te 
happen. Maar in Sneek wordt er ijs en weder dienende elke 
zondag gevaren.” Op 5 november is er weer de ‘Oude Vat Cup’. 
Vele Sneker zeilers kijken hier weer naar uit.

Vlootschouw
Het thuisfront had na het telefoontje van KWS Voorzitter 
Karst de grootste moeite om het ‘best bewaarde geheim’ van 
Sneek ook voor Harry nog twee weken geheim te houden. 
Zijn vrouw Bea: “Hoe moest ik hem in vredesnaam meelokken 
naar de Martinikerk”? Harry valt bij, “Wij gaan altijd naar 
Marcel de Jong aan de Koopmansgracht voor een biertje, wat 
gezelligheid en zicht op de langstrekkende vlootschouw en nu 
moest ik opeens zo nodig naar de Martinikerk voor de officiële 
opening.” Bea hield hem voor dat het toch wel leuk zou zijn nu 
de Martinikerk verbouwd is. “Schoorvoetend heb ik me mee 
laten voeren met de als grappig bedoelde opmerking ‘word ik 
soms Panschipper’? 
De zelfde grap maakte hij ook al de avond ervoor met een 
biertje in zijn hand in de Irish Pub. “Ik was daar even met 
beide zonen. Bea had hen nog niet ingelicht dus daar werd ik 
ook niet wijzer van...”

Twee keer Panschipper?
De eerder genoemde Veste Jorna, Joop Doevendans, Douwe 
Veenstra en Jos Rijkenberg gingen hem voor als Panschipper. 
“Het mooiste commentaar dat ik gekregen heb, was de vraag 
of je ook twee keer tot Panschipper benoemd kan worden,” 
glundert de trotse Panschipper van 2023.

Later verscheen de kop “Als ik een geweer hat hat, hat ik 
‘m afskoaten” bij een interview met Dicky van de Werf in 
de lokale pers. Dit luidde het einde in van het drietal als 
wedstrijdleiders van de SKSwedstrijd op het Sneekermeer.

Nam Harry afscheid, na dit kleine incident, als wedstrijdleider, 
van het skûtsjesilen nam hij allerminst afscheid. Als sparring 
partner en later als adviseur aan boord van de Sneker Pan 
stond hij vele jaren naast kampioenschipper Douwe Visser en 
wisten ze vaak kampioen te worden.

Regenboogklasse
Afgelopen najaar vierde hij zijn vijftigjarig jubileum in de 
koningsklasse, de Regenboog. Als jonkie van 24 jaar wist hij in 
de geleende Regenboog 37 van Jack de Wilde twee keer achter 
elkaar de Sneekweek te winnen. Binnen de Regenboogklasse 
is hij dan ook een zeer gewaardeerd lid. Hij bekleedde diverse 
bestuurlijke functies binnen de organisatie en was redacteur 
van het Regenboognieuws.

Flitsclub
De Flitsclub heeft naast vele anderen, ook veel aan Harry te 
danken. Samen met Douwe Veenstra en Jos Rijkenberg richtte 
hij de club op. Als medeoprichter was hij gedurende vele jaren 
de trainer van de Flitsjeugd. “Ooit begonnen met tien bootjes 
en toen ik stopte waren het er tachtig.”

Stichting Beurtschip Grouw
Waar ook maar iets te doen was met bootjes, was hij van de 
partij. “Zo werd ik benaderd door de initiatiefnemers om het 
Beurtschip Grouw te restaureren.” Het bleek dat het scheepje 
na vele omzwervingen te koop kwam. “Omdat het schip ooit 
in bezit was geweest van familie van mij, kwam men bij mij 
terecht”, aldus een glimlachende Panschipper.

Er werd een stichting opgericht en de Gemeenten 
Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel adopteerden het project. 
In totaal werkten er tachtig man aan het project. Tachtig 
man die voortkwamen uit de bijstand en Vluchtelingenwerk. 
Lascursussen en cursussen metaalbewerking onder leiding van 
een werkmeester wierpen hun vruchten af. “En het mooie van 
het geheel was dat van de tachtig man er veertig een vaste 
baan aan het project hebben over gehouden.” De sociale kant 
van Harry kwam hier dan ook goed tot zijn recht.

Dragon Force 65
Dat hij het organiseren niet kan laten blijkt wel uit zijn nieuwe 

Het was de laatste dag van het SKS Kampioen-
schap, zo’n kleine vijftig jaar geleden. De weerbe-
richten waren duidelijk: buiig weer, een stevige 
bries met kans op windvlagen. Wedstrijdleider, de 
toen 27-jarige Harry Amsterdam, nam samen met 
zijn secondanten Joop Doevendans en Vester Jor-
na de beslissing dat er minimaal twee uur gevaren 
zou worden, het ging immers om het SKS Kampi-
oenschap. Na een goed uurtje ging de wind er wat 
uit en sommige skûtsjes trokken hun dubbele rif 
eruit. Anderen bleven gereefd doorvaren, wat 
achteraf niet onverstandig bleek. Er kwam een 
dikke bui richting ‘de Mar’ en uit die bui kwam een 
vette bries. Het kampioenschap moest die dag be-
slist worden, er konden nog drie skûtsjes kampi-
oen worden. (waaronder de Sneker Pan). De laat-
ste had echter zijn rif eruit getrokken. “Afskieten”, 
klonk het achter het drietal. “Niks afskieten, twee 
uur varen hebben we afgesproken, dus twee uur 
zal er gevaren worden”, was het antwoord van de 
wedstrijdleider. Een man een man een woord een 
woord. Dit is typerend voor de Panschipper 2023, 
Harry Amsterdam. 

Panschipper Harry Amsterdam As ik een geweer hat hat, 
hat ik ‘m afskoaten!

Interview

Een man een man een woord een woord
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RCN is meer dan alleen vakantie

Beleef RCN de Potten
Direct aan het Sneekermeer ligt RCN de Potten, 
een watersportparadijs voor jong en oud. 
 
Zeilfanaten beleven hun ideale vakantie.  
Kies uit een kampeerplaats met eigen ligplaats, 
een chalet of luxe vakantievilla.  
 
Geniet van het uitzicht in ons restaurant met  
terras aan het water.

 rcn.nl/depotten     facebook.com/rcndepotten        
potten@rcn.nl      tel: 0515 415 205 

101004_RCN_AdvDePotten_V3.indd   1 06-01-17   15:54

slim 
 is kiezen voor
korte lijnen

Kwaliteit in installatiewerk begint met wederzijds 
vertrouwen en korte lijnen. Wij weten wat onze 
klanten willen en zorgen ervoor. otte-installaties.nl

geregeld.
aangenaam 

Als het startschot klinkt, duiken we in het diepe. We bijten ons 

vast in het doel. Water kan ons vuur niet blussen, want wij lopen 

letterlijk het vuur uit de sloffen om aan uw wensen te voldoen, 

omdat we vakidioten zijn. We houden van ons werk en laten 

het vuur in ons branden om van het vonkje een vlam te maken:  

van idee tot tastbaar product. Welkom bij Van der Eems.

Vuur
VANDEREEMS.NL  EASTEREIN / HEERENVEEN 

altijd in focus

Als ondernemer weet u vaak prima wat u de 
wereld vertellen wilt. Maar hoe communiceert 
u op een manier die mensen raakt in het hart?

Klik & Co hee�  het antwoord. Wij leveren een 
totaalpakket aan diensten, terwijl onze brede 
exper� se en enorme ervaring garant staan voor 
hoge kwaliteit. Van fotografi e tot (journalis� e-
ke) teksten, huiss� jlen en websites – noem het 
en Klik & Co hee�  het in huis. 

Klik & Co laat u niet dobberen. Wij werken 
met korte lijnen en heldere afspraken. Dat 
is wel zo duidelijk. Daarbij begeleiden wij u 
graag van start tot fi nish, zodat u op� maal 
kunt profi teren van ons uitgebreide netwerk. 

Westereems 7 | 8602 CR | Sneek
I www.klikenco.nl | E info@klikenco.nl

Laat uw merk niet zwemmen, 
klop aan bij Klik & Co

Geniet in het hart van 
het Friese waterland

De wind die speelt met je haren, de zon op je gezicht, het 
ultieme gevoel van vrijheid. Nergens anders kom je zo tot 
rust als aan het water. Bij It Foarûnder begrijpen we dat als 
geen ander. Midden op het starteiland van het Sneekermeer 
vind je onze CLUB NAUTIQ, een plek waar we ontspanning 
combineren met heerlijk comfort food. Onze clubmasters 
bereiden elk gerecht met de meest verse ingrediënten en 
samen met onze clubhosts zorgen we voor een onvergetelijk 
moment. Laat de waan van de dag maar aan wal en geniet! 
Bij ons is het altijd vakantie.

We bieden tevens ruimte voor groepen en evenementen. 
Het starteiland is te bereiken via het pontje en met eigen boot. 

0515 41 67 12
info@starteiland.com

Kolmarslan 1, 8626 GH Offingawier

Join 
the 

Club
starteiland.com



Interview

Piet en Desi Schurer voor de   tweede keer samen vrijwilliger 
Geschiedenis herhaalt zich

Inmiddels bevindt de zaak zich aan de Julianastraat en heet nu 
Dikhoff-Schurer Opticiens en twee van hun zonen zwaaien daar 
de scepter. Piet ging na het behalen van het Diploma werken 
als Optometrist op de afdeling Oogheelkunde in het Antonius 
ziekenhuis en Desi was aan het werk in de winkel. Menig Sneker 
heeft zij voorzien van een nieuwe bril.

Zwarte wolk
Inmiddels zijn beiden met pensioen en werd het tijd iets terug te 
doen voor de KWS waar zij zulke mooie herinneringen hebben 
liggen. “Vorig jaar vroeg mijn broer Johan mij of ik hem wilde 
bijstaan in het comité van de Sneekweek. Hij kon niemand vinden 
voor het bemannen van de contraboot”, vertelt Piet. “Ik wilde dat 
zeker wel, maar op één voorwaarde: Desi zou ook een taak moeten 
hebben binnen de organisatie.” Aldus geschiedde: Piet op de 
contraboot en Desi op de toren in het finish-comité.  

Omdat het ze goed was bevallen in 2022, waren ze dit jaar weer 
van de partij. “Op de vrijdagavond van de opening zaten we in de 
stad te eten”, zegt Piet. “Mijn telefoon ging en ik kreeg Marjan, 
een heel goede vriendin van ons, aan de lijn. ‘Hans is overleden’. 
‘Welke Hans vroeg ik nog’. ‘Mijn Hans’! Piet en Desi vallen even stil 
tijdens ons gesprek. Hans Poortema, bij velen bekend als de vader 
van korporaal Aldert Poortema was plotseling overleden. Aldert 
die was omgekomen door zogenoemd ‘Friendly Fire’ in Afghanistan 

in januari 2008 en naar wie het Sneker viaduct over de rondweg is 
vernoemd.

Met de Sneekweek 2023 op punt van beginnen hing er een grote 
zwarte wolk boven hun hoofden. En niet alleen bij hen, Klaas 
en Joke Doevendans, ook beide vrijwilliger bij de Sneekweek, 
behoorden tot de vaste vriendengroep van Hans en Marjan.
Beide echtparen vonden veel steun bij elkaar en konden zo hun 
taak in het comité voortzetten afgewisseld met regelmatige 
bezoekjes aan Marjan in IJlst. “Het klinkt misschien raar”, zegt Desi, 
“maar op de één of andere manier gaf het werk ook afleiding, 
terwijl ik ook soms dacht, ‘wat raar daar zoveel verdriet en hier 
zoveel feest’, maar het hielp ons wel door de eerste periode heen.”

Leuke en gezellige mensen
“Ik vind het ook zo leuk om te doen. Vroeger was ik altijd met 
onze kinderen bezig. Hen voorzien van hun natje en droogje, ze 
in de boot zetten (waarover later nog een leuke anekdote, red.) 
en ze vervolgens weer aanpakken na het zeilen. Piet was door de 
week en op zaterdag altijd in de winkel en op de zondag van de 
Sneekweek vaak in de standby boot te vinden”, vervolgt Desi. “Ik 
vind het nu geweldig om mee te maken wat er allemaal achter de 
schermen gebeurt.”

Piet vult aan: “De meeste mensen hebben geen idee wat 
er allemaal voor nodig is om een week als deze te kunnen 
organiseren. “Vaak wordt het zo als vanzelfsprekend gezien 
dat dingen gaan zoals ze gaan, maar er is zoveel menskracht en 
materiaal nodig om alles vlekkeloos te laten verlopen.” “En als 
er iets niet helemaal gaat zoals we willen dan is de collegialiteit 
onderling zo groot, dat het ook weer als vanzelfsprekend wordt 
opgelost”, merkt Desi op.

Alle twee zijn ze het er over eens dat tegenwoordig de 
professionaliteit binnen de organisatie zeer groot is. Er wordt 
aan alles gedacht qua veiligheid op het water en de daarbij 
benodigde materialen, zoals boten, motoren en bijvoorbeeld 
medische hulpverlening. Ieder lid van de commissie beschikt 
over de nodige EHBOkennis en wordt elk jaar opgeroepen voor 
de herhaalcursussen reanimatie. Ook wordt er gedacht aan 
ruim voldoende hapjes en drankjes. “En het leukste is dat het 
allemaal zulke leuke en vooral gezellige mensen zijn waarmee we 
samenwerken”, glimlacht Desi.

“En ondanks dat alles, wordt het steeds moeilijker voldoende 
vrijwilligers te vinden. Veel oudwedstrijdzeilers zijnwelkom om 
mee te draaien tijdens één van de vele evenementen die er jaarlijks 
worden gehouden”, aldus Piet.

Lange KWS geschiedenis
Het duo heeft een lange geschiedenis op en rond het Sneekermeer. 
Hun kinderen hebben allemaal wedstrijden gezeild. In de Flits, 
Schakel en Vaurien. “Zelf heb ik ook in de Schakel gevaren”, 
straalt Piet. “Samen met mijn broer Johan. Onder andere in 
‘1494’. Hij als stuurman en ik als bemanning, bijna de zelfde 
gedragsverhoudingen als tegenwoordig.” Kraaienpootjes 
verschijnen rond zijn ogen bij die opmerking. Voor de kenners: de 
1494 heette ‘Hell’s Angel’. Als je beide mannen kent en weet hoe 
serieus ze hun taak nemen, kun je je bijna niet voorstellen hoe ze 
aan die naam gekomen zijn. ‘Tiiden hawwe tiiden’ zullen we maar 
zeggen. 

Grappigste herinnering
Desi schiet in de lach en vervolgt: “Het zal zo’n twintig jaar geleden 
zijn. Ik hielp Tjalling en Jeljer in de Flits. Jeljer krijste zoals hij wel 
vaker deed. Ik wist dat hij net buiten de haven zou ophouden. 
Er stond een man naast me te kijken naar dit hele schouwspel 
en terwijl zij de havenmond uitvoeren hoorde ik hem zeggen ‘ik 
begrijp niet dat ouders hun kinderen zo het water op kunnen 
sturen’… Blijkbaar had hij niet in de gaten dat het om mijn kinderen 
ging. Later, zou Jeljer als stuurman met Wouter, de zoon van die 
man, gaan zeilen in dezelfde Flits.” Desi kijkt haar toehoorder 
lachend aan: “Ja Henk, die man was jij”!

Piet Schurer moest in 2008 
na negen jaar bij de stand-
by gevaren te hebben zijn 
vrijwilligerswerk bij de 
KWS neerleggen. Naast 
werk in hun optiekzaak aan 
de Oosterdijk was hij een 
HBO studie Optometrist 
begonnen, al zijn vrije tijd 
ging hier in zitten.

Tekst Henk Huijsman
Foto’s Jelle Huijsman
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tekst en foto Richard de Jonge

SK 1200, schip met emoties
“Varen doen we 
vooral in Nederland”

aan boord bij

Een dejavu was het toen René de boot in 2017 in Sneek te 
koop zag liggen. “Hij kwam mij zo bekend voor. Ik heb er 
samen met Elsa in de haven van WSV De Dintel in Dinteloord 
al eens naast gestaan. Dat was in 2015. Een jaar voordat ze 
overleed. Toen vonden we hem al mooi en erg geschikt voor 
ons, maar te duur. We hadden een Bergumermeerkruiser. Van 
twaalf meter met achterkajuit en wilden graag vrij uitzicht 
naar achteren. Twee jaar later lag hij in Sneek, ik móest hem 
kopen. Dat begrijp je. Hij was ook nog eens in prijs gedaald, 

dat was een aardige meevaller. De eigenaar had hem in eigen 
beheer laten afbouwen. Het schip was niet CE-gekeurd, dat 
heeft hij nog moeten laten doen, en betalen.” 

Aanpassingen
“Ik heb er het eerste jaar alleen in gevaren. Vooral op de 
Friese wateren en met de vakantie in Zeeland. In 2018 is hij 
helemaal opnieuw geschilderd en alle dingen die me niet 
aanstonden of ik iets anders wilde hebben, zijn veranderd. 

De mast is elektrisch geworden, er is een roestvast stalen 
ankerketting in gekomen, de stootlijst is er op een andere 
manier op gemonteerd, de davits zijn aangepast en het 
elektrisch in het schip is deels gemoderniseerd. En zo zijn 
er nog wel wat dingen die ik misschien in de toekomst nog 
wil veranderen. Zoals de buitenbesturing. Die zit eigenlijk te 
hoog, daar zou een joystick voor in de plaats moeten komen.” 

‘Wil niet alleen maar varen’
Varen doet hij vooral in Nederland en in de weekenden in 
de buurt van zijn woonplaats Sneek. “Misschien dat ik in de 
toekomst nog wel eens verder weg wil, maar daar moet je 
tijd voor hebben. Voorlopig varen we veel door Nederland”, 
kijkt hij naar Ansje Hendriks die naast hem zit en met wie hij 
sinds dit jaar een relatie heeft. “Als je naar Zeeland of Limburg 
wilt, moet je eigenlijk wel drie weken achter elkaar weg, want 
je wilt niet alleen maar varen. De Waddeneilanden doe je al 
wat sneller. Met de vakantie dit jaar zijn we twee weken weg 
geweest. We hadden het idee om naar de Wadden te gaan, 
maar een paar dagen van tevoren anders besloten omdat 
de weersverwachting er niet goed uit zag. In plaats daarvan 
zijn we via Enkhuizen, de Vecht, Nederrijn gevaren en via de 
IJssel weer terug.” “Weerribben”, vult Ansje aan, “en de Vecht 
waren ook prachtig. En met ons vertrek begon de zomer, 
want we zijn weggegaan met een lange broek aan en die 
hebben we vervolgens niet meer aan gehad. We hadden kort 
geleden nog een weekje vrij. We zouden de Wadden op, maar 
vanwege de harde windverwachting in de kop van Friesland 
gebleven.” 

Kijken bij wedstrijden
In het dagelijks leven is René mechanical 
engineer bij Titan Projects in Bolsward. In 
de praktijk maakt hij sterkteberekeningen 
onder andere van drukapparatuur. Ansje 
werkt in de zorg in Oudemirdum, in 
een particulier verzorgingshuis. “In de 
weekenden varen we in de omgeving 
en kijken we ook wel gauw eens bij 
wedstrijden”, zegt René, omdat het bloed 
toch blijft kruipen waar het niet gaan kan. 
“Laatst nog de Zestienkwadraten en een 
stukje NK Pampus gezien. Het is maar net 
hoe het uitkomt en wie je tegenkomt. Dan 
ga je er tegenaan liggen en kan het ook erg 
gezellig zijn”, knipoogt hij. De taakverdeling 

aan boord is vrij traditioneel. René stuurt, Ansje zorgt voor 
de lijnen en de stootwillen. De eerlijkheid gebiedt hierbij te 
zeggen dat dit ook een beetje is omdat Ansje nog niet heel 
ervaren is. Ze heeft wel op charterschepen gevaren, maar dan 
vooral in de catering. 

Eerst vaarbewijs halen
“Later als ik niet meer werk, zou ik graag Duitsland in willen”, 
zegt René. “Een stuk de Rijn op, maar het noorden trekt me 
ook wel. In de kop van Duitsland heb je prachtige gebieden. 
Ik heb op het werk wel eens gezegd ‘geef mij maar een goede 
laptop, dan werk ik wel aan boord. Ga ik in april weg en kom 
ik oktober weer terug’. Gewoon eens verder kijken. Het schip 
is niet zo zeewaardig dat ik er mee op de Noordzee kan varen, 
maar binnendoor kun je ook ver weg. En wat langer dan nu. 
Een paar maanden, dat zou fijn zijn. Maar dan zal ik toch eerst 
mijn vaarbewijs moeten  halen, anders mag je daar helemaal 
niet varen.”

Rompslomp
Van jongs af aan kwam hij, met zijn ouders, op de 
Poelcamping in Terhorne. Daar kwam hij in aanraking met 
de watersport in het algemeen en het wedstrijdzeilen in 
het bijzonder. Door zijn relatie met Elsa Rienstra kwam 
de geboren Tukker in Sneek terecht. Met Elsa in de draad 
begonnen in de Schakel, zeilde hij achtereenvolgens in 
de Zestienkwadraat en Pampus. In het begin van de jaren 
negentig zat hij zelfs een paar jaar in het protestcomité. Met 
het wedstrijdzeilen is hij gestopt. “Ik vind het spelletje leuk, 
ik kijk er ook graag na, maar mis de rompslomp er omheen 
totaal niet.”

Als je snel kijkt, denk je dat het motorjacht van René Schildkamp een Oost-
vaarder is. Mooi niet, de ‘Thymus’ is een onvervalste SK 1200 met een spits-
gat én een verhoogde dakrand. Door dat laatste word je - heel even - op het 
verkeerde been gezet. De vorige eigenaar kwam uit een Oostvaarder en kon 
blijkbaar moeilijk afstand nemen van de karakteristieke dakrand. En van de 
spitse kont. Eén van de weinige SK’s met deze voorziening. 

René Schildkamp en Ansje Hendriks
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IREEN WÜST  SLOEP VENI VIDI VICI

Ireen Wüst was negen jaar het boegbeeld van de TVM schaatsploeg. Ze reeg 
winter na winter de successen aaneen. Met vier gouden, drie zilveren en één 
bronzen olympische medaille is ze de succesvolste Nederlandse Olympische 
sporter ooit. “Met TVM achter me wist ik gewoon dat alles om me heen perfect 
geregeld was. Daarom kon ik op het ijs ook altijd vol voor de prijzen gaan!” 

Na al die inspanning is er ook tijd voor ontspanning. Even afstand nemen van het 
keihard racen tegen de klok en juist zoveel mogelijk tijd pakken om zorgeloos 
te genieten. “Best gek eigenlijk, maar om te ontspannen ben ik ook heel graag 
op het water, niet om steeds weer snellere rondjes te rijden, maar om gewoon 
lekker rond te dobberen. Zo’n zonnige dag in mijn sloepje is voor mij ideaal om 
even alles van me af laten glijden. Uiteraard heb ik mijn sloep verzekerd bij TVM. 
Dan weet ik dat het perfect geregeld is.”

Wilt u meer weten?
Neem dan contact op met de pleziervaartspecialisten bij TVM verzekeringen 
via (0528) 29 27 50 of www.tvm.nl

MET TVM ACHTER JE STA JE STERKER.

INSPANNEN OP HET IJS, 
ONTSPANNEN OP HET 
WATER SAMEN MET TVM.

TVM is trotse 
sponsor van 

de KWS

sponsor van 
de KWS

18380431_TVM_Adv_KWS_Journaal_210x297.indd   1 06-07-18   10:49

struiksmamakelaars.nl

0515 41 82 82    info@struiksmamakelaars.nl
Leeuwarderweg 16 Sneek

Wij zetten voor u 
alle zeilen bij!

Paviljoen
Salt
Ontsnap aan de drukte en ontdek deze

bijzondere plek net buiten Terherne aan

het water, waar je kunt genieten van

een prachtig uitzicht over de Saltpoel

en in de verte het welbekende

Sneekermeer.

Salt is Stoer en heeft lef! Je luncht,

borrelt en/of dineert in een hippe en

relaxte Ambiance. Salt heeft Liefde

voor het vak, is gastvrij en is

Toegankelijk voor jong en oud.

Liefs,

Yodi & team salt

Voel je thuis bij

Liefde voor de Mediterraans- en
Aziatisch eten

0566 689280

Utbuorren 50
8493 MA Terherne

www.paviljoensalt.nl

Bekijk hier de actuele
openingstijden & menukaart

@paviljoensalt

Wat maakt ons uniek?

Kindvriendelijk restaurant met
speelhoek & omheind speelstrand, in
het zicht, met springkussen 

Bereikbaar met de auto, fiets,
boot en te voet

Terras aan het water met uitzicht
over het Sneekermeer

tekst  Gerhard Bouma
foto’s Adamo Aono en anderen

Hansa klasse
Zeilen voor iedereen

Interview

Marleen Huisman naar het 
Jeugd WK in Brazilië
“Mijn droom is ooit aan 
de Olympische Spelen 
mee te doen”

Voor jonge Nederlandse wedstrijdzeilers die 
zich wilden kwalificeren voor het Jeugd WK in 
Brazilië, in december van dit jaar, bestond maar 
één mogelijkheid. Dat was tijdens het Open Dutch 
Championship 29R Nacra -15  van 29 september 
tot 1 oktober. Gedurende deze drie dagen zeilden 
22 teams, waarvan zeven meisjesteams, in de 29er 
mee om de beschikbare plekken. Voor jongens en 
meisjes was er ieder één plek te verdienen. De KWS 
werd vertegenwoordigd door twee meisjesteams, 
waarbij Marleen Huisman en Anne de Kort zich 
uiteindelijk wisten te plaatsen voor het WK.

“Je moet echt drie dagen op je best zijn”, vertelt Marleen, 
“en ook onder alle omstandigheden.” De omstandigheden 
waren dan ook erg wisselend. Vrijdag veel wind, lage wal en 
veel golven. Zaterdag weinig wind, aflandig en zondag meer 
wind en ook aflandig. “We hebben constant vooraan gevaren, 
maar hadden wel de pech dat op de eerste dag onze trapeze 
doormidden ging.” Met een knoop in de draad konden de 
meiden toch doorzeilen. “Gelukkig viel Anne niet overboord. 
Het gaf wel veel stress want je hebt je bemanning echt wel 
nodig”, vertelt Marleen gevat.

Kleine wereld
In de resultaten is hiervan niets te zien, Marleen en Anne 
eindigden met een mooie serie als eerste meisjesteam op 
de zevende plaats en behaalden daarmee hun kwalificatie. 
“Petra (de Vos, red) en Sam (Swart, red) zijn ook van de KWS”, 
wil Marleen graag benadrukken, “die eindigden vlak achter 
ons op de tiende plaats.” Wie de achternamen herkent uit 
een ander artikel elders in dit blad, we hebben hier te maken 
met zusjes die duidelijk niet onderdoen voor hun broers. 
Marleen is een zus van Robbert Huisman, Petra van 
Wiebrand de Vos en Sam is een zus van Jorn Swart. 

Toekomstdroom
Marleen is zeventien jaar oud en studeert MBO Voeding. Ze 
begon, zoals velen, in de Flits en zeilde drie jaar in de RS  Feva 
bij de KWS. Vorig jaar is ze overgestapt naar de 29er. Dat wil 
ze nog een of twee jaar doen, daarna wil ze door naar de 
49er. Een logische vraag is dan natuurlijk wat haar ambitie is. 
“Die vraag had ik wel verwacht”, lacht ze. “Ik heb niet echt 
een ambitie, zeg ik altijd, maar wel een droom. Mijn droom 
is ooit aan de Olympische Spelen mee te doen. Maar het 
belangrijkste is dat ik kan doen wat ik leuk vind.” 

Goede begeleiding
Naar een WK als jong volwassene is natuurlijk 
geen kleinigheid. “Maar het is allemaal heel goed 
geregeld”, vertelt Marleen. Er gaan begeleiding en 
coaches mee, geen ouders natuurlijk. Alles wordt 
geregeld en betaald door het Watersportverbond. 
“Je betaalt alleen een vaste eigen bijdrage.”



Zakelijk Gezeilschap der KWS

ZAKELIJK GEZEILSCHAP DER KWS 

Accent Automatisering
Altis BV 

Aquatec Industries BV
BDO Accountants en Belastingadviseurs

Bouwbedrijf v.d. Meer BV
Catering Hanenburg / Lokaal 55

Cryo Store B.V.
Dikhoff & Schurer Opticiëns

Douma Staal BV
Drukkerij Van der Eems

Elzinga B.V.
Finance & Trade Support

• HBO Bouw & Energie
Hollandboat International Yachtbroker

Inbak BV
Init3 BV

Installatiebedrijf Otte B.V.
Interlinie visuele Reclame

It Foarunder BV
Jachthaven Hindeloopen

Jachtwerf Heeg BV
Jan Sikkes Stoffen en Gordijnen

Krüse Management Recruitment
Kuiper Verzekeringen

Lampe Technical Textiles B.V.
Landustrie Sneek BV

Miedema Sails
Montapanel Werkbladen

Nautisch Adviesburau Dirk van der Zee
Notariskantoor De Wit & Dijkstra

Omrin
Orthodontiepraktijk Sneek

Ottenhome Heeg BV
Perimeter Protection Industry

Poly Nautic
Postma & Cohen

RCN Vakantiepark De Potten
Repko Sneek

Rientjes Notariaat Mediation 
en Juridisch Advies

Smedes Makelaardij
Van Wieren Watersport

Veenema Olie
Voice to Voice

Wefabric
Westers Nautic

White Whale Yachtbrokers
Zonklaar

Omrin

Tekst en foto  Richard de Jonge

OPHET VOORDEK

Omrin (Fries voor ‘kringloop’) staat vooral bekend om het inzamelen en 
verwerken van huishoudelijk afval. Op Ecopark de Wierde in Heerenveen 
wordt bijna al het huishoudelijk afval van Friesland verwerkt. Een aan-
tal gemeenten, zoals Súdwest Fryslân en De Fryske Marren, zorgt zelf 
voor de inzameling. Ook bedrijfsafval wordt door Omrin ingezameld en 
verwerkt. Dit commerciële onderdeel van Omrin heeft in Friesland een 
marktaandeel van circa 40% met meer dan 10.000 zakelijke klanten.

Jerry Hoomans is accountmana
ger bij Omrin bedrijfsafval. Zijn 
belangrijkste taken zijn contacten 
onderhouden met de klanten en 
nieuwe klanten te werven. In de 
breedste zin van het woord. Van 
de spreekwoordelijk bakker op 
de hoek tot een multinational als 
Friesland Campina. Jerry: “Dat is 
het mooie van mijn vak. Ik kom bij 

iedereen. We zitten straks op een recy
clerendement van tachtig procent, waar
bij  alles vanuit Heerenveen gebeurt. We 
hopen dat dit veel bedrijven aanspreekt 
zodat ze voor ons kiezen. 

Friese wortels
Met Friese wortels zamelt Omrin tegen
woordig ook bedrijfsafval uit Drenthe, 
Groningen en de kop van Overijssel 

in. Het huishoudelijk afval dat ongeveer 80% van de totale 
omzet uitmaakt, wordt door steeds meer gemeenten buiten 
Friesland bij Omrin ondergebracht. “In de provincie Gronin
gen komt op drie gemeentes na al het afval naar ons toe. En 
op de Veluwe heb je zes gemeenten die klant bij Omrin zijn. In 
Groningen hebben we een circulair overslagstation gebouwd 
waar al het Groninger afval wordt verzameld. Dan vraag je je 
af willen we al die kilometers met afval wel maken? Maar we 
rijden op groengas, hierdoor kunnen we fossielvrij, dus CO2 
neutraal rijden. Onze capaciteit is nu nog voldoende in Heer
enveen, maar op het moment dat dit niet meer zou kunnen, 
gaan we misschien uitkijken naar andere locaties.”

Eén stortplaats
Ergens in de jaren tachtig waren er verschillende gemeentes 
die zich afvroegen ‘hoe nu verder’? Tot dan toe had elke 
gemeente zijn eigen reinigingsdienst en een eigen stortplaats. 
Toen is besloten om samen te gaan werken en het geza
menlijke afval naar één stortplaats te brengen. Uit dat idee 
is Afvalsturing Friesland ontstaan en die heeft in 1992 een 
stortplaats gecreëerd. Niet alleen werd toen afgesproken dat 
alle gemeentes hier terecht konden, er werd ook voor alle 
gemeenten hetzelfde tarief gehanteerd. Ook voor de Friese 
eilanden. Uniek! Het was een mooi initiatief. Er waren ook 
gemeenten die nieuw materieel en personeel nodig hadden 
en zo is Friesland Milieu geboren. Van de vroegere dertig 
waren er twintig gemeenten die een overeenkomst afsloten 
en hun huisvuil lieten ophalen door Friesland Milieu. In enkele 
gemeentes zijn de diensten nog breder: ook de prullenbaken 
worden geleegd, de straten geveegd en de gladheidsbestrij
ding verzorgd.  

Als reactie op de wetgeving dat geen afval meer mocht 
worden gestort, is op het terrein van Ecopark de Wierde een 
scheidingsfabriek gebouwd waar al het afval wordt geschei
den. Al het afval dat kan worden hergebruikt, wordt herge
bruikt. Om de restanten die hierna overblijven zo duurzaam 

Het Zakelijk Gezeilschap der KWS bestaat uit ondernemende lieden en sponsors van de KWS die de KWS en 
de zeilsport in het bijzonder een warm hart toedragen. 

De leden komen vijf tot zes keer  per jaar bij elkaar om elkaar te ontmoeten. Het bestuur bestaat uit Marcel 
van der Kooi, Piet Hibma, Gerlof van der Werf, Enno Dijkstra en Henk Hanenburg. Wilt u ook lid worden van 
het Zakelijk Gezeilschap der KWS? Stuur gerust een email met uw gegevens naar info@zakelijkgezeilschap.nl

Sluit aan

mogelijk te verwerken, werd in Harlingen de REC (Reststoffen 
Energie Centrale) gebouwd. “Daar wordt al het restaval wat 
na het scheiden overblijft, verbrand. Ook het bedrijfsafval 
gaat naar de REC. Sinds een jaar of twee mag het bedrijfsafval 
ook gescheiden worden.

De scheidingsfabriek scheidt veel kunststof uit het afval en 
daarom is op Ecopark De Wierde een speciale kunststof
scheidingsinstallatie gebouwd. Het bijzondere daarvan is dat 
hij verschillende soorten kunststof kan onderscheiden en er 
apart uithaalt. Deze gaan in dit geval bijna letterlijk het hek 
over naar het naastgelegen Morssinkhof die het verwerkt 
tot granulaat waardoor er weer nieuwe producten kunnen 
worden gemaakt.”

Trots
“Hoe mooi is het dat je de hele keten hier op het terrein 
hebt”, zegt Jerry trots. “Dus geen extra kilometers rijden, het 
hele land door of zelfs naar het buitenland. Daar zijn we heel 
trots op. Waar we ook trots op zijn, is dat we niet meer op 
fossiele brandstoffen rijden, maar op biogas. Dit biogas wordt 
hier op Ecopark de Wierde gemaakt door het organisch mate
riaal uit het huisvuil te scheiden en daar maakt onze vergis
tingsfabriek biogas van. En dat werken we op naar groengas, 
zo’n 14 miljoen kuub per jaar.

Afvalsturing Friesland en Friesland Milieu waren onlosma
kelijk met elkaar verbonden. In 2006 is gekozen voor één 
handelsnaam: Omrin, daar valt de REC in Harlingen ook onder, 
alsmede de tien Estafette Recyclewinkels. Dit betekent voor 
de provincie Friesland dat Omrin, samen met de gemeenten 
en alle burgers, ervoor zorgt dat ongeveer 74% van het afval 
wordt gerecycled. De regering heeft als doelstelling dat dit 
landelijk gezien 75% moet worden. Daar voldoen we dus bijna 
aan. We zijn constant bezig om te innoveren. We zijn nu bezig 
met een nieuw afvalscheidingsproces waarbij we richting 80% 
gaan. Dat is ons doel voor de toekomst.”

“Trots dat we niet meer op 
fossiele brandstoffen rijden”
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Aanmelden als nieuw lid of donateur doet u zo:
U kunt zich aanmelden als lid door het aanmeldformulier op de site (www.kwssneek.nl) in te vullen. U ontvangt dan binnen 
een week een welkomstpakket. Het lidmaatschap wordt aangegaan voor onbepaalde tijd. 

Lidmaatschappen
De KWS kent vier soorten. 
Seniorlidmaatschap is bedoeld voor watersporters vanaf het jaar waarin men 24 wordt. 
Juniorlidmaatschap is bedoeld voor jonge watersporters vanaf het jaar waarin ze 19 worden tot en met het jaar waarin ze 
23 jaar worden. 
Jeugd-lidmaatschap is bedoeld voor jonge watersporters tot en met het jaar waarin ze 18 jaar worden. 
KWSkids lidmaatschap (tot het jaar waarin men 10 jaar wordt) is speciaal voor hen die beginnen met zeilen en het zeilen 
leren leuk vinden. 
Het donateurschap is bedoeld voor iedereen die de KWS een warm hart toedraagt. Met deze bijdrage zorgen de vele vrijwil
ligers ervoor, dat er jaarrond activiteiten voor leden en donateurs worden georganiseerd. Als donateur ontvangt u ook twee 
keer per jaar het KWS Journaal. 

Contributie 2023 (kalenderjaar):
Seniorlid: €  87,50
Juniorlid: €  62,50
Jeugdlid:  €  44,--
KWS-kids: €    0,--
Donateur: €  44,-- minimaal

Voordelen lidmaatschap
•  U ontvangt korting op het inschrijfgeld voor de KWS clubwedstrijden(openings, zomer en sluitingswedstrijden) ; 
•  De vereniging biedt een breed scala aan cursussen, opleidingen en lezingen, niet alleen gedurende het zeilseizoen,  
 maar ook in de winter;
•  U kunt een ligplaatsabonnement aanvragen en daarmee kunt u het gehele seizoen aan het Starteiland aanmeren  
 (dit is alleen mogelijk voor senior en juniorleden); 
•  U kunt tegen scherpe tarieven een Laser, Optimist , en RS-Feva’s huren; 
•  U kunt voor het zeilseizoen een stallingsplaats aanvragen op het terrein naast De Roerkoning om bijvoorbeeld   
 een Flits, Optimist, Schakel, Vauriën of andere kleinere wedstrijdboot te stallen. Wel is hierbij vereist dat met de  
 betreffende boot deel wordt genomen aan wedstrijden en/of trainingen. 
 • U ontvangt twee maal per jaar het KWS Journaal. Via dit clubblad van de KWS wordt u op de hoogte gehouden  
 van het reilen en zeilen van de Koninklijke Watersportvereniging Sneek. 
•  De KWS is lid van het KNWV, daarmee bent u als KWS (jeugd)lid ook automatisch lid van het Koninklijk Nederlands  
 Watersport Verbond (kortweg Watersportverbond geheten) en kunt u een wedstrijdlicentie aanvragen. De KWS  
 behartigt de belangen van al haar leden bij het KNWV. 

Wijzigingen over lidmaatschap doet u zo:
Wijzigingen in het lidmaatschap, bijvoorbeeld verhuizing, nieuw telefoonnummer of emailadres kunt u door middel van het 
wijzigingsformulier op de site doorgeven. Ook kunt u zelf inloggen met de inloggegevens die u na inschrijving van de leden
administratie ontvangt. Adres en contact gegevens kunt u daarmee zelf wijzigen. Handig ook voor de nieuwsbrieven die we 
enkele keren per jaar versturen. 
Wilt u geen gebruik meer maken van de vele voordelen, dan is opzegging mogelijk per 1 januari van het volgende jaar. Uw 
opzegging dient dan voor 31 december bij de ledenadministratie bekend te zijn. U kunt hiervoor een mail sturen naar leden
administratie@kwssneek.nl of het wijzigingsformulier invullen. 
 
Vragen
Voor vragen over het lidmaatschap kunt u een email sturen naar ledenadministratie@kwssneek.nl of telefonisch contact 
opnemen met Hilda Hoekstra via 06-33 85 26 51.

Verenigingsinfo 

Koninklijke Watersportvereniging Sneek (KWS)
Het adres voor maatwerk!

www.zandstrazeilmakerij.nl

Gespecialiseerd in: 

Cabrioletkappen voor flybridge

Boottenten

Sprayhoods

Zonnetenten

Rolfokhoezen

Zeilhuiken

Wintertenten

Ligplaats voor de deur

Oude Oppenhuizerweg 75A | 8606 JCSneek
T 0515 41 77 86
F 0515 41 77 86

T 0515 42 00 07

F 0515 42 00 11

M 06 51 25 19 20

I www.jaarsmasilvius.nl

E info.jaarsmasilvius.nl 

Voor een kussen om te zoenen!

Hèt adres voor scheepsstoffering

• Matrassen en kussens

• Latt enbodems

• Grote slaapstudio

• Losse verkoop van meubelstoff en

• Stuurstoelen

• Korte levertijden

 matrassen zelfs binnen 24 uur 

Oude Oppenhuizerweg 75 | 8606 JC Sneek

LC.nl

Beleef de echte sportverhalen met  
de LC. In zowel de krant, als op al  
onze digitale producten. 

Ga snel naar lc.nl/KWS

“  Niets voelt beter  
dan een mooie  
overwinning.”

Renze Lolkema
Sportverslaggever

Neem nu 
een proef- 

abonnement

We zijn er elke wedstrijd bij. 
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rabobank.nl/sneek-zwf

Wij geloven in de kracht van verenigingen. Graag helpen we om ambities te

realiseren waar we kunnen. Dat doen we niet alleen met geld, maar ook door het

inzetten van onze kennis en ons netwerk.

Rabobank: trotse hoofdsponsor van de KWS

voor de
zeilsport.

Wij doen mee
uit passie 


